

# Pagbangon sa Maui Human sa Sunog

Pagtapos sa Unang Hugna

Nobyembre 30, tuig 2023



***Daghang kaayo ang nahatag sa Maui sa kalibutan. Isip mga bisita, atong dakong garbo ang pagsumbalik sa ilang kaayo.***

Ang Federal Emergency Management Agency gitahasan sa pagsusi, pagtanggap ug paghipos sa mga peligosong materyales gikan sa mga pinuy-anan nga naapektuhan sa dakong sunog sa Maui. Mao kini ang gitawag ug Unang Hugna.

Nakompleto na sa EPA ang misyon sa Unang Hugna, usa kini ka dakong lakang para sa pagtanggap sa mga tinumpag alang sa pagbangon sa Lāhainā ug pagbalik sa ilang mga komunidad.

**Unang Hugna – Pagtanggap sa mga Peligosong Materyales sa EPA**

**Ika-duhang Hugna – Pagtanggap sa mga Tinumpag sa Army Corps**

Ang EPA ug ang ilang mga kontraktor, diin katunga nila mga lokal nga empleyado, nga tinabangan sa U.S Coast Guard, ug anaay koordinasyon sa Distrito sa Maui ug Departamento sa Panglawas sa Hawai'i nakahuman sa mga musunod:

**1. Gisusi, gitangtang ug gilabay ang mga peligosong materyales nga makita sa mga pinuy-anan nga naapektaran sa dakong sunog.**

Ang EPA nakahuman ug tangtang sa mga peligosong materyales sa 1,374 ka mga panimalay ug 74 ka komersyal nga propiedad. Ang peligosong materyales nga nakolekta sa Unang Hugna giproseso ug gi-impake kini sa lugar-pahigayon sa pagproseso sa mga peligosong materyales sa EPA. Napulo'g tulo ka mga sulodlan-pambarko nga adunay mga peligosong materyales ang napalarga gikan sa Maui alang sa luwas nga paghipos niini.

EPA gilibanan ang 73 ka mga pinuy-anan ug 100 ka mga komersyal nga propiedad para ang Army Corps of Engineers ang magtangtang niining peligosong materyales tungod sa kondisyon niini nga dili luwas sudlon. Para aning mga nahisgutan nga propiedad, ang mga residente niini kinahanglan mu-koordinar sa Distrito sa Maui ug Army Corps aron masulod ang ilang mga pinuy-anan panahon nga masolosyonan na ang peligosong kahimtang ug matangtang na pud ang mga peligosong materyales.



Telepono: 808-539-0555

Email: [R9Wildfiresinfo@epa.gov](mailto:R9Wildfiresinfo@epa.gov)

Website: [epa.gov/maui-wildfires](https://epa.gov/maui-wildfires)

**2. Ang pagtanggap ug paglabay sa lithium-on ug taas nga boltahe sa mga power wall, mga elektrik ug sagol elektik-gas nga mga sakyanan nga naapektaran sa dakong sunog sa Maui.**

Ang EPA nakatangtang ug mga bateriya gikan sa 94 ka mga elektrik ug sagol elektik-gas nga mga sakyanan ug 274 ka mga power walls. Ang EPA nagmugna ug pamaagi aron makuha ang enerhiya ug maputol ang kurenti sa bateriya para mahaw-as kini sa Maui. Duha ka sulodlan pambarko nga adunay sulod ka 30 ka tonelada nga mga bateriya ang napadala pagawas sa Maui aron sa luwas nga pagresykol niini.



**3. Ang inisyal ug balik-aplikasyon sa papugong sa yuta sa mga lama sa abo sa mga nasunog nga mga estruktura.**

Ang EPA nagbutang ug Soiltac® aron mapanalipdan ang kahimsog sa tawo ug palibot gikan sa mga makadaot nga hugaw gikan sa abo. Ang Soiltac® balikon ug butang sa mga lugar kun diin kini nadisturbo. Ang Army Corps magtangtang sa Soiltac® kuyog ang ubang tinumpag panahon sa Ikaduhang Hugna.

Ang Soiltac® ky binase sa tubig nga magbugkos sa abo ug tinumpag. Ang produkto magporma ug walay kolor ug dili mabasa nga materyal ibabaw sa mga nasalin sa sunog aron malikayan ang pagkaylap niining mga peligrosong materyales ug mugawas sa lugar nasunogan.



**Bisan pa man natangtang na sa EPA ang kadaghanan sa mga peligrosong materyales, ang pipila pwedeng magpabilin. Kung mubisita ka sa imong pinuy-anan panahon sa pagbalik-balay, palihug pasidan-i imong kaugalingon. I-scan ang QR code alang sa bidyow nga kun ikaw makasinati ug peligrosong materyales.**



**Programang para sa kuturang sensitibo:**

Aron ma-observerbaran ug mapanalipdan ang importante nga kapanguhaan sa kultura ug mga gawi sa Maui sa tiboong niini nga mga proseso, ang EPA nagpalambo ug nagpatuman ug usa ka programa nga sensitibo sa kultura. Ang programang naglangkob ug mga empleyado lapas 20 ka monitor sa kultura aron sa pagdumala sa trabaho sa lugar nasunogan; mga gikinahanglan nga pagbansay mahitungod sa pagkasensitibo sa kultura alang sa tanang trabahante, kontraktor ug and mga kawani sa U.S, Coast Guard; ug tambag pangkultura sa mga lokal nga mga lider aron mapahibalo ang lakip-komunidad nga programa sa EPA. Kada adlaw sa dili pa magsugod ug human sa traabaho sa lugar-nasunogan, usa ka Hawai'ian nga pag-ampo ug panalangin ang ipahigayon sa mga trabahante. Kini nga pagkasensitibo sa kultura nga programa mahinungdanon sa pagresponde ug padayon nga pagahimoon hangtod sa musunod pa nga Pagbalik sa Maui.

*Samtang nahuman na sa EPA ang misyon sa pagtanggap sa peligrosong materyales, ang Soiltac® ug ang ubang trabaho magpadayon. Ang EPA matinud-anon sa paghatag sa mga kapanguhaan aron mapadayon ang hataas nga panahon sa pagpabalik sa Maui lakip na ang mga imprastraktura panubig ug malungtarong pagbalik sa Maui.*

*Kun aduna moy mga pangutana mahitungod sa Ika-duhang Hugna, kontaka ang Army Corps of Engineers:*

Website: <https://www.poh.usace.army.mil/Missions/Emergency-Response/Hawaii-Wildfires/>

Telepono: 877-214-9117